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Protokół z LV sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

30 marca 2023 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Suchym Lesie za 2022 r. wraz z 

załącznikami. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LIII/22 z dnia 26 stycznia 2023 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w południowo-wschodniej części obrębu Biedrusko wraz z terenem zamkniętym i 

jego strefą ochronną. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotkowo Zachód – teren aktywizacji gospodarczej. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2023-2035. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części pomieszczenia 

biurowego w budynku zlokalizowanym w Suchym Lesie przy ul. Szkolnej 13. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Zielątkowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Zielątkowo. 

12. Informacje: 

• Wójta Gminy  

• Przewodniczącego Rady Gminy, 

• Przedstawiciele gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

• Przewodniczących Komisji Rady, 

• Radnego Powiatowego. 

13. Interpelacje i zapytania Radnych. 

14. Wolne głosy i wnioski. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak na wstępie poinformował, że sesja 

Rady Gminy Suchy Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było 

dostępne w serwisie esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-

las.htm. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego 

serwisu odbywa się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny 

charakter sesji nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie 

przepisów dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak pogratulował Wójtowi Gminy Suchy 

Las G. Wojterze uniewinnienia w pierwszej instancji Sądu Rejonowego, w związku z wykonywanymi 

obowiązkami wójta gminy. Przewodniczący wskazał, że pozostają w nadziei, że fakt ten pozwoli 

Wójtowi skoncentrowania się w 100% na pracy na rzecz gminy.  
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Ad. 1. Otwarcie sesji (00:06:52*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył LV sesję Rady Gminy Suchy 

Las VIII kadencji w dniu 30 marca 2023 r. o godz. 16:36 witając Radnych oraz gości.  

 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:7:11*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były 

prawomocne. W sesji udział wzięło 14 Radnych, 1 Radny nieobecny – Radny M. Bajer. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani mają uwagi 

do porządku sesji. 

 

Obecny na sali gość wypowiedział się, że wraz z pozostałymi mieszkańcami chcieliby zabrać głos 

przed punktem dotyczącym budżetu w sprawie organizacji ruchu na osiedlu w Złotnikach. Wypowiedź 

nie została zarejestrowana przez mikrofon.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że stosowny głos 

będzie można zabrać podczas dyskusji w ramach punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Suchy Las na rok 2023.  

Z uwagi na brak uwag do porządku sesji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las przystąpił 

do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Suchym Lesie za 2022 r. wraz 

z załącznikami (00:08:28*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że sprawozdanie było 

przesłane radnym drogą mailową. Ponadto sprawozdanie było omawiane na posiedzeniu Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, w związku z powyższym Przewodniczący udzielił 

głosu Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie. 

Radna J. Radzięda poinformowała, że Komisja jak co roku zapoznała się ze sprawozdaniami 

przedstawionymi przez Ośrodek Pomocy Społecznej i jak co roku nie miała żadnych zastrzeżeń. 

Poinformowała, że co do sposobu przedstawienia informacji w tym roku Komisja miała przyjemność 

gościć p. Wicedyrektor Karolinę Dzioch, która bardzo dokładnie opowiedziała o zawartości 

sprawozdania oraz odpowiedziała na wszelkie pytania członków Komisji. Kierując wypowiedź 

do obecnej na sali Dyrektor OPS, Przewodnicząca podziękowała za ciężką pracę zwłaszcza, że w roku 

2022 było pełno nowych obowiązków. Wskazała, że trzymają kciuki, by rok 2023 był mniej pracowity 

ale równie udany i skuteczny, jak wszystkie poprzednie. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

 

Radny Z. Hącia wyraził opinię, że widać rzetelną pracę wydziału opieki społecznej. Radny wskazał, 

że tak jak sprawozdanie dokładnie było podane to był wzór dla innych sprawozdań. Dodał, że czasem 

niektóre sprawozdania się wysłuchuje i jest to urzędnicza mowa i nie można tego zbytnio zrozumieć. 
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Radny wskazał, że widać jak rzetelna praca jest zrobiona a jednocześnie przyznać trzeba, że okres był 

bardzo trudny z uwagi na covid, wojnę, węgiel i wszystkie inne przyjemności tego świata, a z tym 

wszystkim sobie dobrze poradzili. Podziękował, że OPS tak rzetelnie pracuje. 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LIII/22 z dnia 26 stycznia 2023 r. 

(00:12:03*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi 

do protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LIII/22 z dnia 26 stycznia 2023 r. 

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LIII/22 z dnia 

26 stycznia 2023 r. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w południowo-wschodniej części obrębu Biedrusko wraz 

z terenem zamkniętym i jego strefą ochronną (00:13:32*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

Radny K. Łączkowski poinformował, że na terenie Biedruska będzie rozbudowywany magazyn, 

w którym będą przechowywane pewne środki bojowe i tym samym wymagane jest wprowadzenie 

strefy powodującej zakaz zabudowy. Radny dodał, że teren od lat 50 użytkowany jest przez wojsko.  

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
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przestrzennego w południowo-wschodniej części obrębu Biedrusko wraz z terenem zamkniętym i jego 

strefą ochronną. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała nr LV/641/23 została przyjęta. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotkowo Zachód – teren aktywizacji gospodarczej 

(00:15:44*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że Komisja Budżetu, 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego nie opiniowała projektu uchwały zatem otworzył dyskusję nad 

projektem uchwały.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera złożył autopoprawkę do projektu uchwały w zakresie granic 

opracowania planu przy ewentualnej decyzji o przystąpieniu do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. Wskazał, że nowa granica opracowania, utworzenia projektu 

do procedury planistycznej była przedmiotem rozmów, była przez zebranych wspólnie analizowana, 

omawiana i jest to powrót do tego co Komisja Budżetu wcześniej opiniowała pozytywnie. 

Dodał, że kontaktując się z Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

jeszcze w dniu sesji uznał, że taka autopoprawka wraz z uzasadnieniem do autopoprawki i troszeczkę 

zmienionym uzasadnieniem do samej uchwały o przestąpieniu do opracowania miejscowego planu 

będzie niezbędna do zgłoszenia na sesji.   

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

potwierdziła słowa Przewodniczącego Rady, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały, ponieważ 

oczekiwała odpowiedzi na interpelację, którą otrzymali w poniedziałek ale nie na Komisji. Odpowiedź 

na interpelację została przekazana popołudniu i stąd powód nieopiniowania projektu uchwały.  

Radny J. Dudkiewicz wyraził nadzieję, że jego pogląd będzie podzielać większość jeżeli nie wszyscy 

radni w tej sprawie. Stwierdził, że jest to już historia 3 miesięcy sporów, dyskusji, emocji i nie 

ukrywa, że męczących dywagacji na ten temat. Wskazał, że argumentów padło wiele, często bardzo 

emocjonalnych. Przypomniał, że radni w tej sprawie dyskutowali na rożnych forach i w różny sposób 

mieli okazje się spotykać, również na terenie obu jednostek samorządowych, żeby podyskutować 

z mieszkańcami na ten temat. Obawy wyrażane wokół problemu zmiany planu, gdyż faktycznie 

wywołują formułę zmiany planu obowiązującego od 2015 roku z tego tytułu pojawiły się dzięki tym 

dywagacjom, rozmowom i różnym konsultacjom w mniejszej lub większej formule. 

Dzięki inicjatywie radnych, doszło do tego, że spróbowali zdefiniować problemy i obawy większej 

części mieszkańców, nie tylko tych jednostek ale w ogóle Suchego Lasu. Radny wyraził opinię, 

że brakuje w tej dyskusji szerszych konsultacji czy rozmów i wciągania w dyskusję mieszkańców, 

tych, którzy bezpośrednio są najbardziej zainteresowani tymi problemami. Dodał, że gdyby można 

było więcej czasu poświęcić, bardziej społecznie podejść do analizy tego co się wiąże ze zmianami 

i uchwalaniem planów, nie tylko w tej kwestii, to prawdopodobnie byłoby dużo mniej emocjonalna 

i dużo bardziej merytoryczna dyskusja na temat planu. Dodał, że w tej konkretnej sprawie przez 
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te 3 miesiące radni, którzy chcieli zgłębić temat, pojawiały się co rusz nowe wątpliwości i problemy, 

w tym również przywołana kwestia interpelacji, którą złożyli w imieniu 6 radnych aby móc 

dowiedzieć się jak wygląda sytuacja finansowa, czy przewidywane wpływy z tytułu takiej zmiany 

planu, a nie innego mogłyby doprowadzić do wzbogacenia skarbu gminy. Odnosząc się 

do wypowiedzi Przewodniczącej Komisji, która  zwróciła uwagę, że odpowiedź nie dotarła na komisje 

budżetową, dotarła później i mieli okazję to analizować w późniejszych godzinach. Radny stwierdził, 

że niestety te obawy, które były przez radę wyrażane sprawdziły się. Niestety środki finansowe w tych 

zakładanych, w tej przynajmniej ogólnej dyskusji nie będą w takim zakresie przy proponowanej, 

przedstawionej koncepcji. W momencie gdy wybudowane zostaną hale magazynowe, które 

funkcjonują jako niezwiązane z infrastrukturą kolejową wtedy można liczyć na wpływy do budżetu. 

Zwrócił uwagę, że obecnie funkcjonuje stary plan i on pokazał mieszkańcom przede wszystkim 

Złotnikom Osiedle, Golęczewa czy Złotkowa, że ten plan obowiązujący od 2015 roku powoduje, 

że wybudowane mogą być bardzo różne rzeczy. Wskazał, że jest możliwość 60 sposobów różnego 

zagospodarowania potencjalnie negatywnych dla środowiska elementów infrastruktury urbanistycznej. 

Radny J. Dudkiewicz kierując wypowiedź do radnych poprosił by przychylili się do wniosku o to, 

by tym razem mając komplet wiedzy i informacji na dzień sesji, by przystąpić do wywołania planu, 

bo przecież wywołane procedury nie przesądza o tym, jaki będzie ostateczny kształt zabudowy terenu. 

Radny podzielił pogląd Wójta Gminy, że dla dobra optymalnego podejścia do zagospodarowania 

terenu 119 ha należałoby wywołać dwa niezależne plany na południe od S11 zostać objęte odrębnym 

planem być może nieco większym niż w planie pierwotny, po to by rozważyć szerzej wszystkie 

wątpliwości. Radny wyraził opinię, że wywołanie planu gdzie nie można spojrzeć na szerszy kontekst 

drogowy, infrastrukturalny, na problemy ulicy Kochanowskiego, które dotyczą całej gminy to jest to 

czego mu brakuje i chce dążyć do tego, by spróbować definiować wszystkie problemy szerzej niż 

tylko w zakresie nakreślonego planu. Radny wskazał, że podział planu na dwa niezależne jest jak 

najbardziej pożądany. Radny poprosił o przychylenie się do wywołania planu oczekując od Wójta, 

by jak najszerzej koncepcje na zagospodarowanie terenu analizować w pracach komisji zwłaszcza 

z firmą urbanistyczną, by realnie konsultacje społeczne przeprowadzić, nie przesądzając jaki będzie 

ostateczny kształt tego co rada uchwali. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że dwukrotnie w wypowiedzi radnych 

przywołana została interpelacja z 11 pytaniami, które zostały skierowane do wójta, które dotyczące 

tego zagadnienia. Wójt wskazał, że faktycznie nie udało się na poniedziałkową komisje rano 

dostarczyć ale tego samego dnia odpowiedź została przesłana przez autorów przygotowanej przy 

udziale Kancelarii Ziemski i Partnerzy odpowiedzi na te pytania. Wójt wskazał, że nie jest to opinia 

na temat przedmiotu opodatkowania tylko zasad i przepisów, które regulują kwestie opodatkowania 

na tego typu terenach aktywizacji gospodarczej. Wójt oprócz zaakcentowania, że ta odpowiedź została 

przygotowana poinformował, że na sali jest jeden z autorów tej opinii Mecenas z kancelarii i jeśli 

radni mają pytania w tym zakresie to są do dyspozycji. 

 

Radny M. Przybylski zwrócił się z pytaniem dotyczącym zmiany granic procedowanego, 

rozpoczynającego procedurę projektu planu. Spytał czy podczas trzech miesięcy udało się spotkać 

z prezesem KOWR i udało się podjąć jakieś ustalenia, czy są jakieś notatki służbowe z tych spotkań. 

Spytał czy coś w sprawie drgnęło, gdyż idea jest taka, by te plany były procedowane mniej więcej 

równo. Radny wskazał, że ma zupełnie inne doświadczenia z inną sprawą, gdzie miały być plany 

procedowane równo i one były procedowane równo i były nawet uchwalone, ale nic z tego nie wyszło. 

Jakby z założeń tego drugiego, towarzyszącego planu a wspomniał o Złotnikach Park osiedlu. Radny 

spytał czy powstały jakieś ustalenia w tym względzie.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgodził się z uwagą Radnego, że o jakości dokumentu jednego, 

dwóch, trzech nie decyduje równoległość czasowa tylko kompatybilność merytoryczna i to czy będzie 
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różnica kilku miesięcy, czy nawet dłuższego okresu nie ma takiego znaczenia jak to, żeby te plany się 

zazębiały i żeby zapisy w częściach wspólnych, jak bez wątpienia komunikacja była jak najbardziej 

logiczna. Wójt wskazał, że teren, o którym rozmawiają czyli bardziej na południe od S11 

w większości należy do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. Na pytanie czy odbyło się spotkanie 

odpowiedział, że spotkanie się odbyło w KOWRze, w którym brała udział Kierownik Wydziału 

Nieruchomości i Planowania Przestrzennego A. Serafin oraz wójt i spotkali się z osobami najbardziej 

merytorycznymi, które zajmują się tą kwestią. Wójt poinformował, że nie mają jeszcze oficjalnego 

stanowiska. Podkreślił, że jest to na tyle poważna sprawa dla KOWRu, kwestia zmiany zapisów 

w planie przy istniejącym planie, co określa wartość tego terenu, więc nie można spodziewać się, 

że z dnia na dzień dyrektor KOWR bez konsultacji z centralą taką decyzję podejmie. Wójt wskazał, 

że zebrani mogą się spodziewać zgody na wygenerowanie terenów zielonych od południowej granicy 

planu, czyli od ulicy Kochanowskiego na zasadzie metr za metr. Co znaczy, że przenosimy część 

zieloną ze środka, z centralnej i zachodniej części planu i układamy z tego strefę buforową na ile się 

da, dbając o to, by nie naruszyć parytetu, który wynika wprost z planu, który KOWR ma dla tego 

terenu. Wójt wyraził opinię, że będą mogli w momencie przystępowania do zmiany powiedzieć mniej 

więcej jak będzie to wyglądało, czy to w formie graficznej, czy w ujęciu procentowym, czy mówiąc 

o odległości pomiędzy północnymi krańcami działek mieszkaniowych w rejonie Kochanowskiego, 

a częścią, która nadal będzie się nazywała aktywizacją gospodarczą. Wójt wskazał, że nie spodziewali 

się, że szefostwo Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa z entuzjazmem przyjmie propozycję 

zamiany tego terenu pod zieleń publiczną, ponieważ oni mają w swoich dokumentach, wycenach, 

aktywach ten teren jako teren aktywizacji gospodarczej. Wójt wyraził opinię, że wynik rozmowy był 

pozytywny i optymistyczny dla drugiej zmiany planu, bo uda się stworzyć całkiem niezłych 

rozmiarów strefę buforową.  

Radny M. Przybylski kierując wypowiedź do Wójta wskazał, że będzie namawiać na szacunkowe 

określenie harmonogramu dla tej sprawy, jest to najbardziej istotna sprawa, bo nic nie da 

to mieszkańcom, jeśli sprawa by się odwlekała, a jest to istotna rzecz.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odpowiadając wskazał, że trzeba spojrzeć na procedury 

obwiązujące w KOWR. Wskazał, że jest procedura, która mówi, że do 2 ha o wartości powyżej 

2.000.000,00 zł, dodał, że KOWR nie działa tylko na terenie gminy Suchy Las gdzie ceny są wysokie 

ale również na terenie innych gmin w Wielkopolsce, a nie znają ramowych ustaleń, procedura 

wykracza poza ośrodek poznański, więc należy się spodziewać, że oni najprawdopodobniej będą 

musieli wystąpić do centrali jak wskazała w rozmowie telefonicznej pracownica KOWR. Wtedy obrót 

dokumentów na pewno będzie dłuższy od 2 do może 3 miesięcy. Wójt kierując wypowiedź 

do Radnego M. Przybylskiego wskazał, że to Radny ostatnio powiedział, że 3 miesiące przy tak 

dużym planie nie jest żadnym wielkim opóźnieniem. 

Radny M. Przybylski wskazał, że jeśli przyspieszą.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że jeśli przyspieszą to może między 2 a 2,5 

miesiącami. Wójt wskazał, że nie może składać deklaracji w imieniu innej instytucji, innego 

podmiotu. Wójt poinformował, że tak jak ostatnio obiecali, bo również im na tym bardzo zależy, 

doprowadzili do spotkania w tej sprawie ale i również w innych tematach istotnych i mniej więcej 

wiedzą jak to prawdopodobnie będzie wyglądało. Dodał, że gdyby miał precyzyjnie określić termin 

i starać się określić jak ta strefa buforowa będzie wyglądała to oczywiście by się nie odważył. 

Wójt zwrócił uwagę, że każda strefa buforowa przy zastosowaniu tego mechanizmu metr za metr 

będzie lepszym rozwiązaniem niż to co jest w planie aktualnym, więc opóźnienie nie będzie miało 

tak dużego znaczenia jak informacja, że KOWR chce iść w tym kierunku. Wójt stwierdził, że nie ma 

co ukrywać gdyż oni dzięki temu będą mieli bardziej układną działkę, zostanie wyczyszczona 

centralna część działki na tyle, by mogli pewnie za lepsze pieniądze ją zbyć. Wójt podkreślił, że na 

pewno nie będą tego tematu opóźniali bez zbędnej zwłoki będą przygotowywać dokumenty tak 
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by móc za 2 miesiące powiedzieć radnym, że jest informacja z KOWR, można ruszać z tematem 

zmiany drugiego planu. 

Radny M. Przybylski rozumie, że są czynione starania, by wrysować to do studium, które jest 

aktualnie w procedurze.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że oczywiście.  

 

Radny Z. Hącia wskazał, że cieszy się, że dopływają do brzegu, bo wygląda tak, że są duże dyskusje, 

szukają dziury w całym, a tak pewne sprawy będą załatwione. Radny wskazał, że żałuje, że tak 

wnikliwie nie przyjrzeli się sytuacji kiedy 1.200.000,00 zł wróciło z powrotem do marszałka. 

Radny wskazał, że uchwała zebrania wiejskiego w Golęczewie, żeby nie budować ulicy Bocznej 

zobowiązała radę niejako do tego, by uchwałę budżetową zmienić na tyle, by 1.200.000,00 zł nie 

znalazło się w tej uchwale zatwierdzone. Radny wskazał, że te środki poszły do urzędu 

marszałkowskiego, a można było nad tym podyskutować, bo jak rozmawiał z niektórymi 

mieszkańcami Golęczewa to uważają, że jak ktoś chce mieszkać w warunkach wiejskich to nie 

znaczy, że odpowiada to wszystkim mieszkańcom, bo tak jak na zdjęciach w gazecie sucholeskiej 

można było zobaczyć jak ta droga wygląda. Wskazał, że sytuacja nie jest ciekawa, wyraził obawy, 

że za chwile będą pretensje, że tam pogotowie nie przejedzie. Radny wyraził opinię, że pewne rzeczy 

trzeba w ten sposób rozpatrywać i w tej chwili dobrze, że te sprawy zostaną uregulowane zgodnie 

z tym co radni chcieli, by służyło wszystkim i gminie. 

 

Radna J. Pągowska poinformowała, że przed sesją podziękowała Mecenasowi Dominikowi  

Goślickiemu odnośnie przygotowania odpowiedzi na interpelacje. Podziękowała Mecenasowi, 

wskazała, że sporo czasu spędzili z Wiceprzewodniczącym Radnym T. Sztolcmanem na przeczytaniu 

wielu różnych interpretacji, nowelizacji, przygotowanych, przyjętych i nieprzyjętych ale zebranie tego 

w taką bardzo merytoryczną całość z odpowiedziami na interpelację radnych bardzo pomogło 

w podjęciu decyzji stąd był wniosek do Wójta złożony przez nią na komisje, ale jednogłośnie przyjęty 

przez wszystkich członków Komisji Budżetowej, żeby zmniejszyć zakres planu, uspokoić emocje 

na ulicy Kochanowskiego i zając się częścią północną. Radna wyraziła opinię, że do specjalistów 

od opinii podatkowo-prawnych jest im bardzo daleko. Ponownie podziękowała Mecenasowi ponieważ 

materiał był bardzo pomocny.  

 

Radna W. Prycińska poinformowała, że nie zgodzi się z częścią przedmówców, że zbyt krótko 

to procedowali i zbyt krótko przeciągali przyjęcie tej uchwały, gdyż uważa, że za drugim podejściem 

już powinni przyjąć uchwałę do procedowania. Radna wskazała, że po kolei każdy klub, każdy  radny 

wypowiedział się, że ten obecny plan miejscowy zagospodarowania przestrzennego jest zły, a jeżeli 

jest zły to trzeba go naprawić, a jeżeli chcą go naprawić to tylko wywołując ten plan. Radna wskazała, 

że dlatego ma nadzieje, że nie musi prosić o głosy na tak, że wszyscy podjęli w sumieniu taką decyzję 

i po prostu staną w prawdzie wszyscy razem i podejmą decyzje, że ten plan trzeba uzdrowić. Radna 

dodała, że nie wiadomo, w którym kierunku to pójdzie, bo być morze inwestor będzie mógł 

zrealizować cały swój plan i nie można mieć mu tego za złe, bo po to kupił tą ziemie, żeby tam 

wybudować swoją inwestycję, bądź jeżeli mieszkańcy, eksperci, radni uznają inaczej to niech zmienią 

plan na niekorzyść i zapłacą mu odszkodowanie, gdyż tak postępuje uczciwy człowiek. Radna 

podkreśliła, że skoro zostali wybrani radnymi tej gminy to są uczciwymi ludźmi. Radna kierując 

wypowiedź do zebranych wnioskowała o podjęcie decyzji na tak.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia autopoprawki Wójta Gminy do projektu uchwały w sprawie zmiany granicy 

opracowania projektu planu oraz uzasadnienia. 



8 

 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 2: Przybylski M., Słowiński G., 

Autopoprawka została przyjęta.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotkowo Zachód – teren aktywizacji gospodarczej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 2: Przybylski M., Słowiński G., 

Uchwała nr LV/642/23 została przyjęta. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 

(00:43:36*) 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska przedstawiła autopoprawkę Wójta Gminy Suchy Las 

do projektu uchwały zmiany uchwały budżetowej: 

1) Wydatki bieżące: 

− klasyfikacja 851-85195-4210 zakupy – została omówiona na komisji. Dotyczy wniosku 

Błękitnej Kropelki o przyznanie kwoty 9.900,00 zł bez podania paragrafu. Skarbnik wskazała, 

że podzieliła to na kwotę 4.900,00 zł na zakupy i 5.000,00 zł na usługi. Skarbnik 

poinformowana, że w rozmowie telefonicznej przekazano jej informacje, że cała kwota ma 

być w usługach stąd ta autopoprawka,  

− w dniu 22 mara br. otrzymali uchwałę nr 1 Zebrania Mieszkańców Suchy Las Wschód z dnia 

21 marca 2023 r., która dotyczyła wykorzystania pozostałych środków w kwocie 7.582,10 zł 

z Programu Pobudzania Aktywności Społecznej Mieszkańców z roku 2022, 

− w dniu 29 marca br. wpłynął wniosek z Referatu Ochrony Środowiska o zmianę klasyfikacji 

dla zadania lokalnego osiedla Suchy Las Wschód i dotyczy wydatków na zieleń i przesunięcie 

środków w wysokości 4.158,00 zł z zakupów na paragraf usługowy z przeznaczeniem na 

wykonanie dokumentacji projektowej terenu na kieszonkowy sad sąsiedzki w Suchym Lesie – 

kwota 2.214,00 zł oraz prace związane z uporządkowaniem i uzupełnieniem nasadzeń przy 

ulicy Sprzecznej w Suchym Lesie – kwota 1.944,00 zł, 

2) Wydatki majątkowe – w budżecie Gminy Suchy Las zaplanowano kwotę 500.000,00 zł na zadanie 

– OSP Suchy Las – dofinansowanie w formie dotacji na zakup średniego samochodu ratowniczo-

gaśniczego z dofinansowania MSWiA i WFOŚiGW klasyfikacja 754.75412.6230. OSP Suchy Las 

otrzymała dotację z MSWiA w wysokości 500.000,00 zł. Ogłoszono przetarg, wpłynęła 1 oferta 

i na otwarciu ofert w dniu 28 marca 2023 r. kwota z oferty wynosi 1.114.749,00 zł. OSP Suchy 
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Las w dniu 28 mara 2023 r. złożyła wniosek do Wójta Gminy o zwiększenie dofinansowania na 

kwotę 120.000,00 zł. 

Poinformowała, że załączono dokumenty, które po wprowadzeniu autopoprawki ulegną zmianie: 

− kwota wydatków, 

− kwota wydatków bieżących, 

− kwota wydatków majątkowych, 

− kwota z zadań lokalnych Osiedla Suchy Las Wschód, 

− kwota dotacji z budżetu, 

− zmiana przychodów Gminy. 

Skarbnik poinformowała, że źródłem sfinansowania tych dodatkowych wydatków są tak zwane wolne 

środki w załączniku dotyczącym przychodów budżetowych. 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska złożyła ustnie drugą autopoprawkę Wójta Gminy 

Suchy Las. W dniu przed sesją odbył się przetarg na wybudowanie windy w budynku szkolnym 

w Zespole Szkół w Chludowie. Wpłynęły dwie oferty i obie przekraczają środki zaplanowane 

w budżecie gminy. Skarbnik w imieniu Wójta zgłosiła zwiększenie w inwestycjach o kwotę 

480.000,00 zł z wolnych środków. W tej chwili w budżecie na samo zadanie budowy windy 

zaplanowano 470.000,00 zł, a łączna kwota wyniosłaby 950.000,00 zł. Wskazała, że u podstaw 

złożenia autopoprawki jest fakt, że kolejna sesja jest za miesiąc i wykonawca nie będzie już związany 

ofertą. Skarbnik wskazała, że jest miesiąc czasu, a termin związania ofertą upłynie 28 kwietnia br.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca poprosiła o ponowne przedstawienia zwiększenia do zadania budowy windy 

w Chludowie. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał kwotę zwiększenia 

o 480.000,00 zł zatem razem będzie 950.000,00 zł. Spytał o pokrycie wydatków.   

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska odpowiedziała, że będą to wolne środki.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że więcej zmian na komisji nie było.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

 

Radna A. Ankiewicz spytała czy wóz strażacki jest z wyposażeniem czy bez.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że jest to samochód z wyposażeniem. Kwota  

wynika z postępowania przetargowego. Poinformował, że jest to samochód marki volvo 

z wyposażeniem.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera uzupełniająco zabrał głos w sprawie zgłoszonej autopoprawki. 

Wskazał, że zdaje sobie sprawę, że przedstawiają radnym za minutę dwunasta ale tak się przetarg 

ułożył, pojawiły się pytania. Zazwyczaj procedura przetargowa nie uwzględnia terminów sesji 

bo najważniejszy jest efekt czyli doprowadzenie do skutecznego złożenia korzystnych ofert przez jak 

największą ilość podmiotów, którzy uczestniczą w tym postępowaniu. Występują o zmianę razy dwa. 
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Kwota która była zaprojektowana zgodnie z wynikiem postępowania przetargowego musi zostać 

podwojona. Wójt podkreślił, że starali się, by projekt, który został przygotowany dla realizacji zadania 

zakładał co najmniej wysoki standard, nie tylko w zakresie samego dźwigu ale przygotowanej 

konstrukcji, prac budowalnych, które są niezbędne. Dodał, że usytuowanie jest małociekawe dla 

projektanta i wykonawcy, bo jest to półpiętro, od którego chcą odbić w górę z obudowaniem tego 

szybu dla windy osobowej z takimi urządzeniami jak stabilizatory wyjazdu, laserowy, optyczny 

wskaźnik układający poziomy podłogi etc. Wskazał, że wybór dźwigu i rozwiązań budowlanych jest 

pójściem w kierunku pełnego bezpieczeństwa ale również trwałości, estetyki i wygody użytkowania 

dźwigu, przez uczniów, którzy będą tego wymagali. Dodał, że dźwig wprowadza pewne utrudnienia 

destabilizujące ciągi komunikacyjne które są aktualnie, a muszą zachować te parametry na przykład 

schodów, tak aby nie tylko dla osób z niepełnosprawnościami był bezpieczny ale i innych 

użytkowników. Wskazał, że pracy nie jest mało a nie chcieli tego zrobić w najprostszy sposób 

murując dźwig byle jak i byle gdzie, a był elementem budynku. Wójt stwierdził, że jeśli Radni 

zdecydują na nie to będą musieli rozpoznać kolejny przetarg a kolejny może przynieść podobne albo 

droższe rozwiązanie. Dodał, że gmina jest gotowa, by starać się żeby na 1 września br. zakończyć 

te prace, by główne prace trwały w okresie wakacji.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman poinformował, że na bip nie 

ma przetargu. Radny wniósł o przedstawienie informacji na temat rozpiętości złożonych ofert. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że informacje zostaną podane do publicznej 

wiadomości, więc może przekazać informacje ze szczegółowymi danymi. Natomiast a pro 

po informacji, które nie znalazły się w bip przypomniał, że jest inwestor zastępczy spółka LARG. 

Wójt przedstawił rozpiętość ofert: firma REMBUDEX za kwotę 941.953,00 zł oraz firma A-KELLER 

za kwotę 997.432,00 zł. Wójt wskazał, że różnica nie jest duża co wskazuje na to, że przygotowana 

oferta jest dosyć solidnie.  

 

Radny Z. Hącia wyraził aprobatę, że taka sytuacja jest, że będzie w przyszłości winda, która będzie 

woziła niepełnosprawnych zgodnie z ustawą oświatową, placówki oświatowe powinny być 

wyposażone w takie widny. Radny stwierdził, że niestety teraz coraz więcej dzieci jest z różnymi 

niepełnosprawnościami i one również mają prawo się uczyć. Radny wskazał, że budynki wcześniej 

budowane, kiedy nie było tego zarządzenia, takich wymogów i teraz te budynki trzeba je do tego 

przystosować. Radny stwierdził, że nie będzie lepiej a może być gorzej i może być więcej dzieci 

z problemami. Dodał, że dobrze by było to zatwierdzone, bo trudno by dziecko transportować 

po schodach do góry czy dezorganizować naukę, bo jest problem. Odnosząc się do szkoły w Suchym 

Lesie i innych ośrodków, gdzie ludzie niepełnosprawni przychodzą podkreślił, że musi być 

to wyposażenie. Radny dodał, że na przykład Stary Bar ostatnio remontowany zyskał windę dla 

niepełnosprawnych i tak to powinno być rozwiązane, by w prowizorkę nie iść. Radny wyraził opinię, 

że proponowano, by na poręczy schodów do szkoły zrobić windę ale się nie dało, a klatki schodowe są 

stosunkowo wąskie i trudno by jeszcze tam windę dodawać. Radny zaapelował do rady by poparła 

autopoprawkę Wójta Gminy. Radny wskazał, że albo trzeba zrobić coś dobrze albo w cale, bo jeśli ma 

to służyć, a nie być atrapą to szkoda pieniędzy, trzeba zrobić to raz a dobrze.  

 

Radna J. Radzięda spytała czy zwiększenie środków na budowę i montaż windy będzie wiązało się 

ze zwiększeniem wynagrodzenia dla spółki LARG czy zostanie na tym samym poziomie, który jest 

opisany w aneksie z dnia 9 grudnia 2022 r.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że wynagrodzenie pozostanie na tym samym 

poziomie nominalnie i wynagrodzenie inwestora zastępczego nie będzie przekraczało 3%.  

Radna J. Radzięda wskazała, że akurat przy tym konkretnym zadaniu wynagrodzenie dla LARG 

wynosi prawie 19% ogólnych kosztów projektu. Dodała, że niecałe 20% kosztu całego zadania 
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stanowi wynagrodzenie dla LARG w tym konkretnym przypadku, a we wszystkich innych powierzeń 

jest to granica 3-5%.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że według jego wiedzy wynagrodzenie LARG 

wynosi 30.000,00 zł.  

Radna J. Radzięda poinformowała, że ma przed sobą aneks do wskazania realizacji zadania 

inwestycyjnego, z którego wynika, że w ciągu dwóch lat 2022-2023 wskazane wynagrodzenie 

przysługujące spółce w 2022 roku to było 30.000,00 zł, a w 2023 roku 58.000,00 zł. Wskazała, 

że całość zadania jest na kwotę 530.000,00 zł.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że umowa, o której mówi Radna nie jest realizowana, 

nie istnieje. Wskazał, że nie potrafi odpowiedzieć Radnej. Dodał, że z tego co wie widny tam nie ma. 

W 2022 roku nie wypłacono pieniędzy. Budowa windy będzie przesunięta na rok 2023. Wskazał, 

że pieniądze w budżecie, które są zapisane wynoszą 30.000,00 zł. Wójt poinformował, że ma 

30.470,00 zł na realizację i jeśli Rada przyjmie tą kwotę to na windę nie będzie więcej, zostanie 

8.000,00 zł na inspektora nadzoru. Wójt wskazał, że jeżeli pojawią się inne okoliczności i pojawi się 

konieczność przedstawienia czy zwiększenia wynagrodzenia inwestora zastępczego albo inwestor 

zastępczy przedstawi ofertę, po której urząd odpowie, że nie ma środków to wystąpi o środki ale 

z tego co wie to 30.000,00 zł jest kwotą gwarantującą realizację tego zadania przez LARG.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia autopoprawki nr 1 Wójta Gminy do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Autopoprawka została przyjęta.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia autopoprawki nr 2 Wójta Gminy do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman 

T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A., 

Autopoprawka została przyjęta.  

 

Radny G. Słowiński wskazał, że zadanie RKB-000-2023-014 pojawiło się w budżecie chcieliby 

wiedzieć, czy zarząd otrzyma projekt zmiany organizacji ruchu na osiedlu do opiniowania. Spytał czy 

on już istnieje, czy dopiero jest to rozpoczęcie jakichś prac związanych z wprowadzaniem zmiany pod 

względem przygotowania projektu dokumentacji.  
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Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że projekt organizacji ruchu jest zatwierdzony. 

Wyraził nadzieję, że informacja została radnym przekazana, że jest zatwierdzona i to dość dawno.  

Radny G. Słowiński wskazał, że tak jak i przy poprzedniej zmianie organizacji ruchu, gdzie 

wprowadzał ruch prawostronny, jaki i przy tej zmianie, zarząd nie został poinformowany i nie dostał 

żadnej organizacji ruchu do zaopiniowania. 

 

Przedsiębiorca i mieszkaniec M. Suchecki poinformował, że jest wieloletnim przedsiębiorcom 

na terenie gminy Suchy Las. Odniósł się do przedmiotowych działań odnośnie zmiany organizacji 

ruchu na osiedlu Złotniki, przede wszystkim poddał pod rozwagę i przemyślenie sytuacji, dlatego, 

że zaszła sytuacja dla niego jako przedsiębiorcy niedobra. Wskazał, że z kolegami przedsiębiorcami 

obecnymi na sali stwierdzili, że zdecydowano bez nich. Zmieniając sposób organizacji ruchu, 

a konkretnie zakaz ruchu pojazdów powyżej 12 ton. Spytał zebranych czy zdają sobie sprawę, że są 

fabryki, zakłady, które mają swoich dostawców i muszą te pojazdy dojeżdżać. Stwierdził, że nie wie 

czy radni są przedsiębiorcami, czy takie aspekty biorą pod uwagę, czy myślą tylko o mieszkańcach. 

Przedsiębiorca wskazał, że rozmawia się o hojnych i godnych pochwały działaniach na rzecz montażu 

windy w szkole, czy zakupu samochodu specjalistycznego ale czy zebrani wiedzą skąd te pieniądze 

mają na te zadania. Wskazał, że na te pieniądze pracują przedsiębiorcy tej gminy. Stwierdził, 

że zmiana organizacji ruchu w tym rejonie gdzie jest kilku przedsiębiorców przy ulicy Prostej, 

Granicznej powoduje, że są dla nich nieprzewidywane skutki tej działalności. Zaznaczył, że jest 

właścicielem grupy 4 firm, zatrudnia około 1/3 personelu spośród mieszkańców tego obszaru i gminy 

Suchy Las. Spytał co ma w ten sposób zrobić, bo jest to dla niego mocno niezrozumiała sytuacja. 

Kierując zapytanie do radnych spytał czy przewidzieli jakieś odszkodowania dla przedsiębiorców, 

propozycja innych lokalizacji, ziemi, inwestycji. Przedsiębiorca zaapelował i wnioskował o to by rada 

nie przyjmowała żadnych uchwał finansujących tą szkodliwą decyzję o zmianie organizacji ruchu. 

Stwierdził, że koledzy przedsiębiorcy również się wypowiedzą nie tylko w swoim imieniu, ale 

pracowników mieszkających w gminie, których rodziny utrzymuje. Wskazał, że jako grupa są 

inwestorami w gminie, są sponsorami i w tym momencie zadają sobie pytanie, czy ktoś o nich 

pomyślał. Zaznaczył, że nie zostawią tak sprawy. Poinformował, że założyli stowarzyszenie obrony 

praw przedsiębiorców i będą dobijać się wszędzie możliwymi i niemożliwymi środkami, by ta decyzja 

została uchylona, by nie znaleziono pieniędzy w budżecie na tą inwestycję. Poprosił o przemyślenie 

sprawy.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wyraził szkodę, że kiedy Komisja 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego obradowała w poniedziałek, że temat się nie pojawił 

i nikt tego problemu nie zgłosił i nie widział. Wskazał, że cieszy się, że przedsiębiorcy widzą problem 

i taka rola rady, by w jakiś sposób zaradzić.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Lad Radny T. Sztolcman wyraził szkodę, że nie odbyła 

się ta dyskusja w poniedziałek, bo mogliby tą sprawę wyjaśnić, zajrzeć do projektu bardziej 

szczegółowo. Wskazał, że nie jest to kwestia życia i śmierci i tego projektu nie trzeba wprowadzać 

dziś, jutro czy pojutrze. Radny zaproponował wykreślenie wiersza z uchwały i powrócenie do tematu 

po zapoznaniu się z tematem. Wiceprzewodniczący Rady Gminy złożył formalny wniosek w tym 

zakresie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wykreślenia zadania nr RKB-000-2023-014 pn. „Wprowadzenie projektu organizacji ruchu 

ograniczającego ruch pojazdów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 12 ton 

w obrębie osiedla Złotniki” w kwocie 35.000,00 zł z projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
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W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Wniosek został przyjęty, zadanie wykreślono z projektu zmiany uchwały.  

 

Mecenas M. Maciejewski poinformował, że reprezentuje stowarzyszenie, które powstało na rzecz 

przedsiębiorców w gminie Suchy Las i Złotnik. W imieniu stowarzyszenia i przedsiębiorców poprosił 

by zaprosić ich na posiedzenie komisji w celu przedstawienia ich racji oraz co zmiana organizacji 

ruchu spowoduje dla przedsiębiorców, a w konsekwencji dla budżetu Gminy Suchy Las.  

Radna J. Pągowska kierując pytanie do Wójta Gminy spytała czy pamięta coś więcej na temat planu 

uspokojenia ruchu i może powiedzieć coś na ten temat. Radna wskazała, że nie pamięta kiedy był on 

przyjmowany, kiedy był uchwalony ostatecznie i przyjęty w starostwie. Spytała z czego wynikało 12 

ton.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że nie będzie starał się przywoływać tych 

faktów, które są szczegółowo opisane w bip jako odpowiedź na złożoną petycję i pytania w niej 

zawarte. Wskazał, że zakładając po dyskusji i decyzji Rady, że sprawa stanie się przedmiotem obrad 

Komisji Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że być może połączonej 

z Komisją Budżetu. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że będzie okazja krok po kroku prześledzić historię 

tej sprawy i zapoznać się z projektem. Dodał, że nie tylko z obiegiem dokumentów, z odpowiedzią, 

z petycją, z korespondencją w tej sprawie ale również możliwość zapoznania się z grafiką tego 

rozwiązania i uzasadnieniem ze strony Referatu Komunalnego, Wydziału Dróg i wydającego zgodę 

Starosty i jeszcze raz wrócić do tej kwestii wspólnie.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała nr LV/643/23 została przyjęta. 

Radna W. Prycińska była nieobecna podczas głosowania.  

  

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las 

na lata 2023-2035 (01:17:51*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos 

Wiceprzewodniczącemu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnemu 

T. Sztolcmanowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
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Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radny 

T. Sztolcman poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przedstawionej 

przez Skarbniczkę na poniedziałkowej komisji. 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska złożyła w imieniu Wójta Gminy Suchy Las 

autopoprawkę do projektu uchwały dotyczącą wniosku Referatu Ochrony Środowiska w dniu 

29 marca br. o wydłużenie przedsięwzięcia nasadzenie i pielęgnacja zieleni. Jest to związane z tym, 

że na rok 2025-2026 nie zaplanowano środków na pielęgnację nasadzeń zastępczych, a taki jest 

obowiązek objąć 3 letnią pielęgnacją wykonanych nasadzeń zastępczych wynikających z decyzji 

starosty poznańskiego na wycinkę drzew. Wskazała, że nasadzenia drzew realizowane są z ich 3-letnią 

pielęgnacją przez tego samego wykonawcę. Ilość nasadzeń jest zmienna i uzależniona od liczby 

wskazanych w decyzjach na wycinkę nasadzeń zastępczych. Szacowania potrzebnej kwoty 

na pielęgnację dokonano między innymi na podstawie zestawienia spraw z lat ubiegłych.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia autopoprawki Wójta Gminy do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2023-2035. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka została przyjęta.  

Radna J. Pągowska była nieobecna podczas głosowania. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2023-2035 

z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LV/644/23 została przyjęta. 

Radna J. Pągowska była nieobecna podczas głosowania. 
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Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części 

pomieszczenia biurowego w budynku zlokalizowanym w Suchym Lesie przy ul. Szkolnej 13 

(01:21:27*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos 

Wiceprzewodniczącemu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnemu 

T. Sztolcmanowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radny 

T. Sztolcman poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części pomieszczenia biurowego 

w budynku zlokalizowanym w Suchym Lesie przy ul. Szkolnej 13. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LV/645/23 została przyjęta. 

Radna J. Pągowska była nieobecna podczas głosowania. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Zielątkowo (01:22:44*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Zielątkowo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  
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Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LV/646/23 została przyjęta. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Zielątkowo (01:24:10*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały z uwagą do zdjęć, że są to zdjęcia sprzed 3 lat. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Zielątkowo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nr LV/647/23 została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził przerwę.  

 

Przerwa (01:25:28*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wznowił obrady (01:43:14*) 

 

Ad. 12. Informacje  

 

• Informacje Wójta Gminy (01:44:01*)  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński przekazał informacje o sprawach z zakresu Referatu 

Komunalnego. Dodał, że sprawą komunalną jest również organizacja ruchu, o której rozmawiano na 

sesji. Wskazał, że w tej sprawie Panowie Radni złożyli petycję na początku lutego, dlatego wyraził 

zdziwienie, że nie pamiętali w czasie tej dyskusji, że w imieniu mieszkańców pytali co Wójt zrobił 

w sprawie organizacji ruchu na osiedlu i tam dokładnie odpisali jakie są zamierzenia, że organizacja 

ruchu została przyjęta w styczniu i przewiduje ograniczenie do 12 ton. Zastępca Wójta podkreślił, 

że taka odpowiedź została przekazana.  

Poza mikrofonem głos zabrał Radny M. Przybylski, którego wypowiedź nie została nagrana.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że w tym punkcie nie ma 

dyskusji tylko przekazanie informacji Wójta.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że przekazuje swoją opinie, bo 

pracują zgodnie z oczekiwaniami radnych, przypomniał, że mieszkańcy z tego osiedla przychodzili na 

dyskusje, przedstawiali swoje punkty widzenia i pewnie słusznie, że ta decyzja nie została podjęta na 

sesji, że mieszkańcy, którzy występowali o tą organizację ruchu, będą teraz mogli skonfrontować 

swoje oczekiwania z oczekiwaniami przedsiębiorców. 

 

Zastępca Wójta zreferował informacje o sprawach z zakresu Referatu Komunalnego:  

− aktualnie prowadzone są remonty dróg: równanie, utwardzanie, równanie wiosenne, uzupełnianie 

ubytków przy płytach śladowych – prace się rozpoczęły, drogi są równane, dosypywane jest 

kruszywo przy większych ubytkach. 

− wybieg dla psów przy ulicy Sucholeskiej w Suchym Lesie jest w trakcie realizacji, 

− parking przy kościele w Chludowie  – ZGK przekaże w tym tygodniu koncepcje, na podstawie 

której będzie przygotowywany przetarg w systemie zaprojektuj i wybuduj.  

− chodnik przy Fortecznej - Obornickiej – prace zakończone. Urząd złożył wniosek 

o dofinansowanie inwestycji z programu rządowego Funduszu Budowy Dróg w zakresie 

bezpieczeństwa pieszych, 

− organizacja ruchu – dot. Złotkowa i parkujących tirów przy serwisówce. Temat został zbadany, 

tiry parkują na terenie nie będącym gminnym tylko będącym własnością GDDKiA. Urząd wysłał  

wniosek o rozważenie możliwości wprowadzeniu zakazu parkowania na tym terenie, 

− organizacja ruchu i ograniczenie do 12 ton w Złotnikach – projekt zatwierdzony, gotowy 

do wprowadzenia. Uzasadnienie główne wskazuje, że geometria skrzyżowań nie jest dostosowana 

do pojazdów z naczepami, które na tych krzyżówkach nie są w stanie bezpiecznie przejeżdżać, 

− Złotniki Wieś – progi zwalniające – projekty zgłoszone do zatwierdzenia do starostwa. Dwa progi 

jeden od zabudowy mieszkaniowej w kierunku pętli autobusowej a drugi na ulicy Słonecznej 

na wysokości sklepu,  

− spowolnienie ruchu na ulicy Złotej w Złotkowie – urząd wystąpił o dofinansowanie budowy 

wyniesionego skrzyżowania na ulicy Złotej i Sobockiej oraz doświetlenie przejść dla pieszych 

w tym rejonie. Chcą pozyskać środki z programu rządowego Funduszu Budowy Dróg. 

 

Zastępca Wójta Gminy M. Buliński poinformował o sprawach związanych z realizacją zadań 

inwestycyjnych w gminie:  

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej przy SP1 oraz projekt i budowa rozwiązań 

przeciwpożarowych w SP1 –  zawarto umowę, trwają prace projektowe. Odnośnie możliwości 

zwiększenia kubatury budynku pod kątem zwiększenia placu sportowego możliwości 

są ograniczone z uwagi na procent zabudowy przewidziany planem miejscowym. 

− Suchy Las – budowa Centrum Profilaktyki poprzez sport i rekreację – Centrum sztuk walki 

w parku przy ul. Szkółkarskiej – rozpoczęły się pierwsze prace terenowe. Przedstawiono pierwsze 

koncepcje.  

− Suchy Las – budowa infrastruktury ul. Linkowskiego – budowa sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej w ul. Linkowskiego i ul. Rumiankowej – zakończono roboty sieciowe. 

− Budowa dróg w rejonie ul. Diamentowej w Suchym Lesie – główne ciągi komunikacyjne – 

ul. Diamentowa, ul. Szafirowa i ul. Rubinowa – droga wraz infrastrukturą kanalizacyjno-sanitarną 

i deszczową. Firma KOST-BUD. Kontynuowane są roboty drogowe.  

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – etap I koncepcja i projekt.– 

trwają prace projektowe, termin przedstawienia wrzesień 2023. 
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− Biedrusko – budowa etapowa infrastruktury na Osiedlu Jesionowym – zawarto umowę. Termin 

realizacji czerwiec 2024. Trwają prace związane z rozpoczęciem prac.  

− Golęczewo – budowa ulicy Kwiatowej – podpisano umowę. Rozpoczęcie prac zaplanowano 

na kwiecień. 

− Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 

odcinka byłej drogi krajowej – kontynuowane są prace związane z budową sieci kanalizacji 

sanitarnej, deszczowej, wodociągowej i usuwaniem kolizji elektroenergetycznych 

i telekomunikacyjnych.  

− Złotniki – Wieś – budowa świetlicy wiejskiej – usuwane są zgłoszone usterki. 

− Osiedle Grzybowe – budowa ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Muchomorowej jako kontynuacja 

ciągu ścieżek z ul. Szkółkarskiej i Stefańskiego – położenie nawierzchni bitumicznej podobnie jak 

na ulicy Słowiczej i Ptasi Zaułek 

− Monitoring: Modernizacja i rozbudowa monitoringu wizyjnego na terenie Gminy Suchy Las oraz 

pełna obsługa w zakresie administrowania oraz serwisowania i konserwacji systemu – trwają 

prace związane z podłączeniem kamer w nowych lokalizacjach i przygotowywaniem sieci 

światłowodowej do nowych lokalizacji.  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński przekazał informacje o sprawach z zakresu Referatu 

Zamówień Publicznych odnośnie przetargów: 

− Golęczewo – budowa ulicy Kwiatowej – prace w Golęczewie na kwiatowej z kwotą 

2.755.551,55 zł  

− Biedrusko – budowa etapowa infrastruktury na Osiedlu Jesionowym za kwotę 12.727.591,98 zł, 

firma IVESTON Sp. z o.o. z Obornik 

− Modernizacja boiska szkolnego w Chludowie – wybrano ofertę najkorzystniejszą firmy Sodex 

ze Złotnik na kwotę 879.006,18 zł.  

− oznakowanie poziome ulic i parkingów – ogłoszenie, planowane otwarcie przetargu 5 kwietnia 

br., 

− Budowa ulic w Złotnikach III – Kochanowskiego, Reja, Słowackiego, Pawłowicka – kanalizacja 

sanitarna na Słowackiego, Reja i Prusa – postępowanie ogłoszone, planowane otwarcie ofert 

12 kwietnia br.   

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że w toku sesji rozmawiali o KOWR. Wójt wskazał, 

że Radni otrzymali od koleżanki kopię wystąpień, które przygotowali do KOWR i przy okazji 

chciałby dodać, że otrzymali jeszcze wcześniej na wystąpienie informacje o możliwości nabycia na 

rzecz gminy od KOWR w trybie nieodpłatnym działki w rejonie ulicy Młodzieżowej. Działki 

docelowo pod zbiornik retencyjny w przygotowywanej inwestycji uzupełniającej do Sucholeskiej 

Łąki, budowa małej retencji pomiędzy ulicą Młodzieżową, Bogusławskiego, Obornicką. Wskazał, 

że tam będzie zlokalizowany pierwszy zbiornik zbierający z całej moreny północnej od strony 

Jelonka. Wójt poinformował, że jest to uzupełnienie do dyskusji na temat wizyty i ostatnich kontaktów 

z KOWR. Wójt podkreślił, że  główny zamiar, o którym rozmawiali planistyczny i drugi główny 

zamiar pozyskanie 20 ha w rejonie Bogusławskiego na rejon aktywnej edukacji i sportu. 

Wójt poinformował, że dzień przed sesją na zebraniu w Chludowie informował, że przygotują od 

przyszłego tygodnia, powiedział chyba o poniedziałku, konsultacje w sprawie projektu studium przed 

uzgadnianiem i opiniowaniem z instytucjami. W związku z tym, że nie będzie to tylko studium część 

graficzna ale i z kierunkami, funkcjami w trybie opisowym dotyczącymi i środowiska i wszystkich 

elementów obowiązkowych przy studium jeszcze według starych przepisów, ta część będzie 
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sczytywana i przekazywana dopiero w poniedziałek do urbanisty i to będzie w połowie tygodnia 

a może nawet pod koniec tygodnia. Wójt wskazał, że konsultowana będzie również część tekstowa. 

Wójt kierując wypowiedź do zebranych prosił o czekanie na zarządzenie. Podkreślił, że nie ma 

potrzeby wnioskowania o te konsultacje, decyzja w sprawie 2 tygodniowych konsultacji w sprawie 

projektu studium zapadała. Wójt wyraził przekonanie, że jest to słuszna decyzja i pozwoli wysłać do 

instytucji o zaopiniowanie i uzgodnienie już przedstawiony mieszkańcom i przedyskutowany 

z mieszkańcami projekt. Wójt wskazał, że nie zmienia to faktu, że w końcowej fazie będą jeszcze 

prowadzić dyskusję publiczną na temat tego projektu przed uchwaleniem nowelizacji studium. 

Następnie Wójt poinformował, że we wtorek na sesji Rady Miasta Poznania podjęto uchwałę 

w sprawie porozumienia z Gminą Suchy Las w sprawie przyjmowania na ITPOK odpadów 

zmieszanych, co pozwala na uzyskanie ceny około 60 zł, cenę  niższą od tej którą zaproponowano 

pierwotnie. Dodał, że w trakcie tej sesji kontuzji nabawił się Mecenas H. Kuligowski, który 

prawdopodobnie będzie dłużej nieobecny w związku z pobytem w szpitalu i rehabilitacją. 

Wójt wyraził nadzieje, że mecenas szybko dojdzie do sprawności i będzie mógł niebawem wrócić. 

Wójt odniósł się do zabranego głosu na początku obrad przez Przewodniczącego Rady Gminy 

odnośnie informacji o zakończeniu procesu ogłoszeniem wyroku przez sędzię Sądu Okręgowego 

w Poznaniu. Wskazał, że jako wójt gminy, jako Grzegorz Wojtera miał postawione trzy zarzuty 

i każdy z nich miał wspólny mianownik, duża szkoda wyrządzona gminie Suchy Las. Wójt wyraził 

opinię, że jedyną szkodą po tym wyroku, jak będzie uprawomocniony w trybie ewentualnej apelacji 

ze strony Prokuratury Okręgowej w Koninie, to szkoda na wizerunku, szkoda na organizacji pracy 

w urzędzie. Wskazał, że niosło to ze sobą określone działania nie tylko ze strony wójta ale 

pracowników przygotowujących dokumenty, bo takie było żądanie wydania rzeczy przez Prokuraturę 

Okręgową. Wójt wskazał, że póki co szczęśliwie się zakończyło. Wójt złożył serdecznie 

podziękowania wszystkim, którzy wpierali go w tej sprawie i dobrym słowem i działaniami, wskazał, 

że będą mogli jak padło na sali z większą energią, zasobem czasowym i możliwościami przystąpić 

do realizacji tego co jest ważne, czyli roboty na rzecz mieszkańców gminy Suchy Las.   

• informacje Przewodniczącego Rady Gminy (01:59:08*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie do Biura Rady 

następującej korespondencji: 

− do wiadomości wpłynęło pismo – odpowiedź Wójta Gminy Suchy Las na wniosek w sprawie 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przesłany do adresatki I.G. 

po przekierowaniu przez Radę Gminy wniosku według właściwości do Wójta Gminy. Odpowiedź 

na wniosek do wglądu w Biurze Rady.  

− pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie nieistotnego naruszenia uchwały 

nr LIV/627/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 23 lutego 2023 r.  zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej na rok 2023 – rada Gminy Suchy Las winna równolegle dokonać zmiany 

w § 5 uchwały budżetowej dotyczącego planowanych kwot dotacji z budżetu gminy dla jednostek 

sektora finansów publicznych i dla jednostek spoza sektora finansów publicznych. Rada nie 

dokonała również zmiany w brzmieniu załącznika nr 6.   

− korespondencja elektroniczna od Wojewody Wielkopolskiego, który poinformował o pracach nad 

projektem ustawy o świadczeniu pieniężnym z tytułu pełnienia funkcji sołtysa, zwrócił się 

z prośbą o pilne przekazani pisemnej informacji o szacowanej liczbie osób z terenu gminy, które 

spełniają łącznie warunki pełnienia funkcji sołtysa przez okres łącznie co najmniej 10 lat, 

osiągnęły wiek w przypadku kobiet 60 lat, a w przypadku mężczyzn 65 lat. Do okresu 10 lat 

wlicza się okres pełnienia funkcji sołtysa na podstawie przepisów obowiązujących przed wejściem 

w życie ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. Jeżeli osoba ta chodź raz była 
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wybrana na funkcję sołtysa po wejściu w życie jej przepisów. Informacje należy przekazać drogą 

mailową. Odpowiedź została przygotowana i przesłana. Dodał, że z terenu gminy jest takich 

sołtysów 9, 

− pismo od Wójta Gminy Suchy Las kierowane na ręce Przewodniczącego Rady Gminy o usunięcie 

z porządku obrad przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotkowo Zachów – teren aktywizacji gospodarczej dla terenu, który został 

w znacznej części objęty. Pismo zostało przesłane do wszystkich radnych mailowo. Pismo 

dostępne w Biurze Rady, 

− Zawiadomienie Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu kierowane do Rady Gminy 

Suchy Las o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały 

nr LVI/634/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 23 lutego 2023 r. w sprawie przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

suchy las w 2023 roku jako podjętej z istotnym naruszeniem prawa w szczególności art. 11a ust. 5 

ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o ochronie zwierząt. Uchwałę doręczono Wojewodzie 

Wielkopolskiemu 1 marca 2023 r, 

− pismo Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy Suchy Las o konieczności zarządzenia 

wyborów w związku ze zbliżającym się końcem pierwszej kadencji Młodzieżowej Rady Gminy 

Suchy Las. Termin mija 27 marca, a zarządzenie na ten temat jest przygotowane.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił Sekretarza Gminy 

o przedstawienie terminu, 

Sekretarz Gminy Suchy Las M. Kołodziejczak poinformował, że Wójt Gminy zarządził wybory 

na dzień 26 kwietnia br. Wskazał, że dyrektorzy szkól zostali poinformowani i ustępująca 

Młodzieżowa Rada Gminy Suchy Las również, 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak dodał, że do czasu gdy nie będzie 

nowego składu, stary będzie pełnił obowiązki,  

− zaproszenie na Zawody Radnych, Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów i Starostów w molkky 

o Puchar Przewodniczącego Rady Miasta Tomasza Potockiego pod patronatem Burmistrza Miasta 

Puszczykowa, które odbędzie się w dniu 15 kwietnia 2023 roku, w sobotę o godzinie 10:00 

na terenie sportowo-rekreacyjnym przy ulicy Kościelnej 7 w Puszczykowie.  

 

• informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

(02:06:35*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że w minionym okresie nie 

było spotkania przedstawicieli gmin w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski.  

 

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała.  

 

• informacje Przewodniczących Komisji Rady (02:06:55*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja obradowała dwukrotnie. Omawiano podsumowanie prac planistycznych 

w roku 2022, a na komisji poniedziałkowej opiniowano projekty uchwał na sesję.  
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że komisja w minionym miesiącu obradowała dwukrotnie. Komisja ugościła 

Wicedyrektor OPS oraz zajęła się kwestią współfinansowania przez gminy powiatu poznańskiego 

edukacji ponadpodstawowej. 

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że komisja obradowała raz. Zajmowała się opiniowaniem projektów 

uchwał, kwestią analizy bezpieczeństwa na terenie gminy oraz aktualnym stanem działań referatu 

ROŚ. Przewodniczący dodał, że na komisji z przyczyn losowych nieobecni byli pracownicy referatu. 

Poinformował, że newralgicznym tematem dyskutowanym był problem rowu Złotnickiego i wycinka 

drzew. Dodał, że jeśli na komisji nie można było zająć się tą sprawą to czy można sprawę wyjaśnić na 

sesji jakie były przyczyny i postępowanie jeśli chodzi o stronę urzędu w tej sprawie.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka poinformowała, że w marcu komisja 

obradowała raz. Członkowie komisji skupili się nad protokołami pokontrolnymi z realizacji zadań 

związanych z budową ścieżek rowerowych na terenie gminy Suchy Las oraz budowy świetlicy 

Złotniki – Wieś. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, 

że Komisja w minionym okresie nie obradowała. Wskazał, że rozesłał informację mailową 

do sołtysów i przewodniczących zarządów celem zapoznania się z projektem uchwały celem 

zapoznania się. Wskazał, że planuje komisję wspólną z udziałem chętnych radnych, komisji i wyżej 

wymienionych sołtysów i przewodniczących. Stwierdził, że komisja zbierze się po świętach. Wskazał, 

że jest opinia mecenasa, poniekąd jest opinia sekretarza, więc sprawa dobija do końca. Dodał, 

że mailowo zaprosił panią zgłaszającą, więc myśli, że temat zbliża się ku końcowi. 

 

• Radnych Powiatowych (02:10:59*) 

 

Brak obecnych na sali Radnych Powiatowych. 

 

Ad. 13. Interpelacje i zapytania Radnych (02:11:09*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie 

interpelacji, którą złożyła grupa radnych, która została omówiona w toku sesji. Przewodniczący Rady 

poinformował, że interpelacja jak i odpowiedź znajdują się w biuletynie informacji publicznej Urzędu 

Gminy Suchy Las. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował 

o wpływie jednego zapytania dot. diagnozy spadku wody w zalewie w Biedrusku. Z treścią zapytania 

oraz odpowiedzią zapoznać się można w biuletynie informacji publicznej Urzędu Gminy Suchy Las.  

Ad. 14. wolne głosy i wnioski (02:12:20*) 

Mieszkanka I. Ciok poinformowała, że miała zaszczyt szefować sztabowi Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy stąd jej obecność na sesji, ponieważ dostała oficjalne potwierdzenie rozliczenia 

sztabu 31 finału WOŚP. Wskazała, że wbrew osobistemu sceptycyzmowi wskazała, że jest zaskoczona 

kwotą, którą udało się zebrać. Wskazała, że sytuacja covidowa, gospodarczo ekonomiczna w Polsce 

i na świecie napawała niepewnością jak to będzie wyglądało. Mieszkanka podkreśliła, że po raz 

kolejny mieszkańcy zadziwili ją pozytywnie. Poinformowała, że jest to zasługa wszystkich sołectw, 

osiedli, urzędu gminy, który mocno wsparł sztab. Dodała, że nie jest w stanie wszystkim podziękować 
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ale zacznie od kwoty. Poinformowała, że zebrano 106.484,00 zł z puszek, licytacji, puszek dzieci 

chodzących po gminie i nie tylko, jak i ze zbiórek w różnych miejscach. Wskazała, że z e-skarbonek 

zebrano 20.888 zł, z kilku aukcji allegro zebrano 2.681 zł, zatem łącznie w gminie zebrano 

130.053,76 zł. Mieszkanka I. Ciok poinformowała, że nie spodziewali się takiego wyniku. Wskazała, 

że za zgodą Rady rozda podziękowania ze sztabu głównego na ręce przewodniczących jednostek. 

Mieszkanka I. Ciok złożyła podziękowania w sposób szczególny Centrum Kultury i Bibliotece 

Publicznej, które użyczyło  lokum, bez którego nie byłoby miejsca gdzie się podziać, a dzięki temu 

z tak dużym rozmachem można było zrealizować to zadanie. Podziękowała również za udostępnienie 

Starego Baru w Chludowie oraz restauracji Kolorowe Wazy w Biedrusku, które wsparły sztab w tym 

działaniu. Jako szefowa sztabu podziękowała wszystkim jednostkom OSP w gminie, które włączyły 

się w działania, Agnieszce Nieużyle, która była szefową od liczenia pieniędzy, Karolinie z Zielątkowa, 

która była do samego końca liczenia, Kamili J. zajmującej się wolontariuszami, Karolinie S., która 

dbała o darczyńców, o wpisy na Facebook i całą część medialną, Annie Ankiewicz, która mimo tego, 

że nie była formalnie w sztabie, bo miała inne osobiste plany to jednak po cichu pomagała w całej 

sprawie i zachęciła ją do tego by zostać szefową. Mieszkanka I. Ciok złożyła serdeczne 

podziękowania.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak złożył podziękowania dla 

mieszkańców biorących udział w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy.  

 

Radna J. Radzięda zabrała głos jako opiekunka Młodzieżowej Rady Gminy. Wskazała, że nie wie 

czy oficjalne podziękowania od Przewodniczącego  Młodzieżowej Rady Gminy dotarły na ręce Wójta 

dla Wójta oraz dla pracowników urzędu, natomiast prosił by złożyła podziękowania p. Dorocie oraz 

Wójtowi za wsparcie, które Młodzieżowa Rada Gminy otrzymała szczególnie przed kongresem, który 

z całkiem dużym sukcesem odbył się w miniony piątek. Radna wyraziła aprobatę z uwagi na ustalenie 

daty kolejnych wyborów. Wyraziła opinię, że frekwencja wśród kandydatów na radnych juniorów 

będzie wysoka, bo faktycznie młodzież na kongresie była bardzo zainteresowana i chętna do 

włączenia się w prace.   

 

Radna A. Ankiewicz poinformowała, że młodzież pyta co stanie się ze skateparkiem w przypadku 

budowy urzędu. Radna spytała czy w tym temacie coś się dzieje. W kolejności Radna spytała 

o przetarg na Sucholeską Łąkę. Wskazała, że mija kolejny tydzień, a przetargu nie ma i czas leci. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że postępowania przetargowe na dwie inwestycje, 

o które spytała Radna zostaną ogłoszone w kwietniu i na Sucholeską Łąkę i na skatepark. 

Wójt wskazał, że tak jak informowali, skatepark będzie zlokalizowany w rejonie ulicy Szkółkarskiej 

na działce nabytej od firmy X po trudnych negocjacjach, tam gdzie stoją szkielety surowych 

budynków sportowych. Dodał, że w przyszłości będzie tam budynek dojo. Wójt kierując wypowiedź 

do Radnych wskazał, że mieli okazję zapoznać się z wizualizacją terenu sportowo-rekreacyjnego, 

która była prezentowana w ostatniej gazecie. Dodał, że gdyby ktoś chciał zapoznać się ze szczegółami 

to jest w stanie udostępnić i stworzyć możliwość zapoznania się z szerszą dokumentacją ale ma 

nadzieje, że po obejrzeniu wizualizacji wszyscy na pewno czekają, żeby ten teren zmienił swoje 

oblicze. Wójt stwierdził, że te dwie inwestycje ładnie zamkną teren od ulicy Szkółkarskiej 

z przygotowaniem nowych miejsc parkingowych, nasadzeń, które będą odgradzały ten teren 

dodatkowo od ulicy Szkółkarskiej. Wójt wyraził opinię, że będzie to super wyglądało i super 

kosztowało, gdyż wybrali standard plus. Wójt poinformował o założeniu, że budowa samego 

skateparku wyniesie około 3.500.000,00 zł, może trochę więcej. Wskazał, że projekt jest 

przygotowany nie tylko przez fachowców, konstruktorów, budowlańców ale ten projekt jest bardzo 

mocno i głęboko przedyskutowany ze środowiskiem skaterów, gdzie wszyscy pozytywnie 
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wypowiedzieli się o tym projekcie. Wójt podkreślił, że należy teraz tylko czekać na zainteresowanie 

firm i złożenie ofert. Wójt dodał, że te dwie inwestycje zostaną ogłoszone prawie równolegle.  

 

Sołtys Wsi Zielątkowo W. Rodowska wskazała, że przez ostatnie dwa dni otrzymuje maile 

dotyczące ulicy Słonecznej. Wskazała, że mieszkańcy się niepokoją, że jest coś nie tak, krawężniki są 

montowane, ulica jest wyniesiona, a ich posesje są poniżej. Wskazała, że Radny może zwracał się z tą 

kwestią ale chciałaby uzyskać odpowiedź.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że problem był zgłoszony przez 

Radnego bezpośrednio i od razu tym tematem się zajęto. Poinformował, że w dniu sesji p. Tomasz 

Juszczuk z Referatu Inwestycji spotyka się z mieszkańcami by indywidualnie do tematu podejść. 

Zastępca Wójta przypominająco wskazał, że podobne problemy były na ulicy Dworcowej 

w Zielątkowie, gdzie też były różnice w terenie zainwestowanym. Wskazał, że jest to podstawowy 

problem dróg budowanych przy istniejących budynkach, co powoduje, że trzeba indywidualnie 

podchodzić do pewnych rozwiązań dostosowując projekt do poziomów terenu. Wskazał, że nie da się 

wszystkiego wyrównać, gdyż albo byłyby za ostre zjazdy albo poziom ulicy byłby nie na takim 

poziomie w stosunku do nieruchomości jakby sobie wymarzyli. Zastępca Wójta wskazał, że będzie 

pewien podjazd w stosunku do nieruchomości położonych wyżej od ulicy ale nie będzie na tyle 

dokuczliwy, że będzie mocno doskwierać. Odnosząc się do kwestii poruszonych przez Radnego J. 

Dudkiewicza i wczorajszej komisji wskazał, że było założenie, że będzie Referat Ochrony Środowiska 

ale z przyczyn losowych nie udało się, natomiast udało się w trybie pilnym ściągnąć p. Łukasza 

Zimowskiego kierownika z Poznańskiego Związku Spółek Wodnych, pracującego bezpośrednio na 

terenie przy rowach melioracyjnych i melioracjach. Dodał, że gminna spółka wodna jest członkiem 

Poznańskiego Związku Spółek Wodnych, który jest odpowiedzialny za utrzymanie rowów 

melioracyjnych na terenie gminy, a jednym rowów, na którym prowadzono prace z nich jest rów 

Złotnicki. Zastępca Wójta wskazał, że jest to bardzo ważny rów bo do tego rowu schodzą się dwie 

zlewnie, jedna ze zbiorników wodnych za osiedlem Grzybowym, druga ze zbiornika retencyjnego 

przy Borówkowej. Wskazał, że wody z tych zbiorników i z dużej części Złotnik i Suchego Lasu są 

dalej odprowadzane rowem Złotnickim w kierunku jeziora Strzeszyńskiego, a po drodze do zbiornika 

retencyjnego na rowie Złotnickim, którzy dodatkowo miał wyłapywać wody i retencjonować je. 

Zastępca Wójta M. Buliński poinformował, że rów był w takim stanie, że wymagał konserwacji, 

ze względu na to, że odprowadza z dużej zlewni wody. Wskazał, że nie jest to rów, który ma 

retencjonować wodę tylko woda ma tym rowem przepływać. Poinformował, że te zadrzewienia 

z dwóch stron oraz dodatkowo część drzew rosła w samym korycie rowu, dodatkowo gałęzie, liście, 

spiętrzenia przez bobry, powodowały, że rów był niedrożny. Wskazał, że spotykali się w poprzednich 

latach z takimi sytuacjami, że nasyp kolejowy był podmywany wodami, które się rozlewały z rowu. 

Wskazał, że stanowiło to zagrożenie w ruchu lądowym i trzeba było prace podjąć. Poinformował 

o procedurze. Wskazał, że Poznański Związek Spółek Wodnych jest za to odpowiedzialny. Zastępca 

Wójta dodał, że wycinka była na terenie gminnym bo z jednej strony rowu jest teren gminy, 

a z drugiej strony miasta Poznania to gmina zwróciła się z wnioskiem do starostwa. Przed wydaniem 

decyzji odbyła się wizja w terenie, w której brał udział pracownik urzędu oraz pracownik starostwa, 

który ocenia czy są siedliska ptaków na poszczególnych drzewach do wycinki. Nie było takich 

siedlisk stwierdzonych podczas wizji, więc nie ma obowiązku występowania do Regionalnej Dyrekcji 

Ochrony Środowiska o prowadzenie odstępstw i na podstawie decyzji wydanej przez starostę odbyła 

się wycinka.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman w uzupełnieniu pytania Sołtys 

wskazał, że na ulicy Słonecznej jest obawa o to, że nawet nie działki zagospodarowane a działki 

niezagospodarowane stanowią problem żeby nie spływała ziemia i nie zatykała studzienek 

deszczowych. Wskazał, że to było sygnalizowane przede wszystkim przez mieszkańców, bo tak jak 
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mówili z podjazdami sobie poradzą. Radny dodał, że jeśli pracownik urzędu spotka się 

z mieszkańcami to wyjaśnią wszystko na miejscu. Wiceprzewodniczący Rady przypomniał dwie 

sprawy, które pojawiły się na zebraniu odnośnie wpustów deszczowych u zbiegu głównych ulic jeden 

w ulicy Dworcowej, jadąc z góry od Chludowa po prawej stronie jest potrzebny, aby zbierać wodę 

z drogi. Wskazał, że płynie tam szeroka rzeka i należy zrobić wpust, którym woda zostanie 

przekierowana do rowu. Dodał, że w ostatnich dniach przy intensywnych opadach było tam bardzo 

niebezpiecznie i ślisko. Drugi wpust przy przystanku przy OSP w kierunku Poznania. 

Wiceprzewodniczący Rady wskazał, że mieszkańcy zwłaszcza ci starsi wskazują, że były tam dwa 

wpusty deszczowe odprowadzające wodę do rowu, jeden jest zatkany a drugiego nie widać, bo pewnie 

przy przebudowie drogi nie zwrócono na niego uwagi i wpustu nie ma. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że ustalili, że będą zajmować się 

wpustami. Wskazał, że w tej chwili ulica Dworowa jest jeszcze do dyspozycji, natomiast na ulicy 

Leśnej muszą temat rozważyć, ponieważ nie jest w zarządzie gminy.  

 

Radna J. Pągowska odnosząc się do wypowiedzi Wójta Gminy G. Wojtery odnośnie KOWRu 

i przejęcia dalszego terenu na terenie aktywnej edukacji i sportu spytała, czy  ostatecznie zakończono 

projekt planowanego zagospodarowania tego terenu.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że musiał się przygotować solidnie do prezentacji, 

którą robił w KOWRze i dlatego dobrze zna tą koncepcje, świetnie przygotowaną, pochwaloną przez 

pracowników, którzy brali udział w prezentacji, świetnie przygotowaną przez urząd gminy. 

Wójt wskazał, że nie wie czy ma opowiedzieć o elementach czy na najbliższej sesji pokazać 

prezentacje w wolnych głosach i wnioskach, zrobić 3 min prezentację i będzie to bardziej atrakcyjne 

niż opowiadanie o tym. Dodał, że są tam rozwiązania bardzo ciekawe, których wcześniej nie widział 

w takich miejscach. Wójt poinformował, że pracownicy KOWR podkreślają, że musi być to co do 

złotówki i do milimetra zaplanowane, nie może być pustych miejsc, nie może być bylejakości, która 

mogłaby budzić podejrzenia u Ministra Skarbu, że jest to próba naciągnięcia dokumentacją tylko po 

to, by przekazać nieodpłatnie. Poinformował, że pracownica KOWRu opowiadała, że mają sprawy, 

w których 10 letni termin się kończy od przekazywania terenów gminom pod budowę mieszkań 

komunalnych, przyjeżdżają dzisiaj a tam nie ma nic, a plan jest uchwalony pod budownictwo 

wielorodzinne i przygotowane do sprzedaży dla dewelopera po upływie 10 lat. Dodał, że KOWR 

wtedy twierdzi, że w takiej gminie mają szczęście, że im to odkryli bo jakby odkryli to po 11 latach to 

sprawę prawdopodobnie skierowaliby do prokuratury. Wójt poinformował, że w gminie również były 

dwie bardzo ścisłe kontrole po pierwszym etapie i powiedzieli, że na pewno będą bardzo mocno 

kontrolowali to wszystko co będzie gmina planować i wykonywać. Wójt wyraził przekonanie, gdyż na 

razie idzie dobrze z wykonywaniem koncepcji tego terenu, że z tymi 20 ha też sobie poradzą. Dodał, 

że niestety nie udało się uzyskać zgody na zakup lasu od strony Moraska. Las przylegający do terenu 

aktywnej edukacji i sportu. Wójt wskazał, że część KOWRu ale z oznaczeniem w planie LS. Wójt 

poinformował, że chcieli kupić las ponieważ mieli plan, by kupić a następnie zamienić się na 

Złotkowo z Lasami Państwowymi, które nie mogą sprzedawać i rozliczać pieniędzmi. Lasy mogą się 

rozliczać lasem ale weszły przepisy, które pozwalają Lasom Państwowym za darmo otrzymać lasy od 

KOWR. Zatem Gmin musiałaby kupić od KOWRu las a potem się zamienić z Lasami Państwowymi 

a Lasy jakby chciały ten teren to występują i dostają z przydziału. Dodał, że przy okazji tej transakcji, 

która nie doszła do skutku Lasy Państwowe się wzbogacą. Wójt stwierdził, że przedstawienie 

prezentacji na kolejnej sesji jest dobrym pomysłem. Wskazał, że prezentacja będzie widoczna również 

na monitorach, a urzędnik, który jest za to odpowiedzialny Pan Damian Torba jako szef grupy, która 

przygotowała projekt dla grupy przedstawi prezentacje.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przypomniał Radnym, że do końca 

kwietnia jest obowiązek zgłoszenia oświadczeń majątkowych. Informacja została przesłana drogą 

mailową przez Biuro Rady. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak złożył 

zebranym życzenia zdrowych, pogodnych świąt, przepełnionych wiarą, nadzieją, miłością. Radosnego 

nastroju, serdecznych spotkań w gronie najbliższych i rodziny.  

 

Ad. 15. Zamknięcie sesji (02:37:09*) 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął LV sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 30 marca 2023 r. o godz. 19:07. 

 

 

 

             Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

        Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  

 

 

 

 

 


